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Unjárgga gielda/ 

Nesseby kommune 
 

Møteprotokoll 

 

Utvalg: Ovdagoddi/Formannskapet 

Møtested: Kommunestyresalen, Nesseby rådhus 

Dato: 22.08.2019 

Tid: 08:30 

 
 

Faste medlemmer som møtte: 

Navn Funksjon Representerer 

Knut Inge Store LEDER A 

Oddvar Betten NESTLEDER SV 

  Marit Kjerstad          MEDL                H/TVP 

  Bjarne Store-Jakobsen                          MEDL                SÁB/SFP 

 

  

Faste medlemmer som ikke møtte: 

Navn Funksjon Representerer 

Hanne Iversen Noste                           MEDl                                                      A 

 

Varamedlemmer som møtte: 

Navn Møtte for Representerer 

Jan Hansen Hanne Iversen A 

   

 

Fra administrasjonen møtte: 

Navn Stilling 

Olaf Trosten 

Eli Bomban 

Administrasjonssjef 

Møtesekretær 
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Saksnr Innhold 

PS 46/19 Godkjenning av innkalling og saksliste 

PS 47/19 Referater 
RS 10/19 Politiråd og utkast  til samarbeidsavtale 

RS 11/19 Høring - Nasjonal ramme for vindkraft 

PS 48/19 Søknad om tilskudd til oppstart av kafe/restaurant/butikk - Varanger 
Starting Point AS 

PS 49/19 

PS 50/19 
PS 51/19 

PS 52/19 

Søknad om tilskudd til oppussing av fasade og belysning – Fjordgården 

Høring – Nasjonal ramme for vindkraft 
Høringsuttalelse – Kongekrabbe 

Øst-Finnmark Regionråd – Forslag til ny kommunelov 

 

PS 46/19 Godkjenning av innkalling og saksliste 

Saksprotokoll i Ovdagoddi/Formannskapet - 22.08.2019  

Behandling: 

 

Innkalling og saksliste godkjent med følgende endringer: 

 

RS 11/19 løftes opp som PS 50/19.  Referatsak utgår. 

 

I tillegg tas følgende saker opp som ekstrasaker: 

 

PS 51/19  Høringsuttalelse kongekrabbe     

PS 52/19  Øst-Finnmark Regionråd – Tilpasning til ny kommunelov tas opp som ekstrasak   

 

 

 

PS 47/19 Referater 

Saksprotokoll i Ovdagoddi/Formannskapet - 22.08.2019  

Behandling: 

 

 

RS 10/19 tatt til orientering. 

 

RS 11/19 utgår som RS og løftes opp til PS 50/19 

 

 

 

RS 10/19 Politiråd og utkast  til samarbeidsavtale 

RS 11/19 Høring - Nasjonal ramme for vindkraft 

 

 

PS 48/19 Søknad om tilskudd til oppstart av kafe/restaurant/butikk - Varanger Starting 

Point AS 

Saksprotokoll i Ovdagoddi/Formannskapet - 22.08.2019  

Behandling: 

 

Administrasjonssjefens innstilling enstemmig vedtatt. 

 

 

Formannskapets vedtak lyder som følger: 
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1. Varanger Starting Point AS innvilges et tilskudd på kr. 55.000,- til etablering av kafe/restaurant/butikk i 

Varangerbotn.  

2. Tilskuddet utgiftsføres 24435 – Ordinært Næringsfond 

3. Tilskuddet utbetales mot utbeftalingsanmodning vedlagt regnskap for omsøkt investering. 

4. Dersom virksomheten selges eller avhendes innen fem år fra tilskuddsdato, kan tilskuddet kreves 

tilbakebetalt   

 

 
 

 

 

 

PS 49/19 Søknad om tilskudd til oppussing av fasade og belysning - Fjordgården 

Saksprotokoll i Ovdagoddi/Formannskapet - 22.08.2019  

Behandling: 

 

Administrasjonsjefens innstilling enstemmig vedtatt. 

 

 

Formannskapets vedtak lyder som følger: 

 

1. Dirgi AS innvilges et tilskudd på kr. 100.000,- til oppussing av fasade og belysning på Fjordgården 

2. Tilskuddet utgiftsføres 24335 – Ordinært næringsfond  

3. Tilskudd utbetales mot utbetalingsanmodning vedlagt regnskap for investeringen 

4. Dersom omsøkt eiendom selges innen fem år fra tilskuddets dato, kan tilskuddet kreves tilbakebetalt  

 

 

 

 

 

PS 50/19 Høingsvar-Nasjonal ramme for vindkraft 

Saksprotokoll i Ovdagoddi/Formannskapet - 22.08.2019  

Behandling: 

 

Forslag fra Sámeálbmot Belodat/Samefolkets Parti v/Bjarne Store-Jakobsen: 

 

Sámeálbmot Belodat/Samefolkets Parti foreslår at høringssvar i sak om Nasjonal ramme for vindkraft, utsettes 

inntil videre og at saken legges fram til behandling i det nye kommunestyret etter valget i september i år. Samtidig 

ber formannskapet administrasjonen søke om utsettelse av høringsfristen til 31. desember 2019. 

 

Votering: 

 

Bjarne Store-Jakobsens forslag enstemmig vedtatt. 

 

 

Formannskapets vedtak lyder som følger: 

 

Sámeálbmot Belodat/Samefolkets Parti foreslår at høringssvar i sak om Nasjonal ramme for vindkraft, utsettes 

inntil videre og at saken legges fram til behandling i det nye kommunestyret etter valget i september i år. Samtidig 

ber formannskapet administrasjonen søke om utsettelse av høringsfristen til 31. desember 2019. 
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PS 51/19 Høringsuttalelse av forslag om å utvide deltakelse i regulert fiske etter 

kongekrabbe 

Saksprotokoll i Ovdagoddi/Formannskapet - 22.08.2019  

Behandling: 

 

Forslag fra Jan Hansen: 

 

«Høringsuttalelse fra Nesseby kommune om kongekrabbeforvaltningen 

 

Under den rødgrønne regjeringen slo man fast prinsippet om en todelt forvaltning for kongekrabben, ved at man 

skulle stoppe videre spredning av kongekrabben vest for Nordkapp og at kongekrabben skulle forvaltes som en 

ressurs øst for Nordkapp. Dette veivalget baserte seg på Norges internasjonale forpliktelser til å utrydde 

introduserte arter veid opp mot at kongekrabben allerede var blitt en viktig ressurs for fiskere, industri og 

lokalsamfunn i Øst-Finnmark. Det kommersielle fisket i ble basert på at de som har den største ulempen med 

kongekrabben har førsterett til å utnytte den som ressurs. Det vil i praksis si at fiskerne med de minste fartøyene 

bosatt i Øst-Finnmark, Porsanger og Nordkapp har tilgang til krabbekvoter. Selv om det har skjedd endringer i 

kvotefastsettelse og regelverk underveis, har også dagens regjering holdt fast ved hovedprinsippene i 

kongekrabbeforvaltningen. Stortinget behandlet så seint som for to år siden en omfattende evaluering av 

kongekrabbepolitikken der man på nytt stadfestet prinsippene om todelt forvaltning og at de som har de største 

ulempene med krabben også skal ha førsteretten til å fiske. Stortingsbehandlingen i 2017 var gjenstand for en 

omfattende politisk debatt, og derfor er det svært overraskende at regjeringen sender ut forslag til omfattende 

endringer i forvaltningen etter kun kort tid, og uten at det foreligger nye momenter på bordet. 

Nærings- og fiskeridepartementet foreslår i sitt høringsbrev datert 9. juli 2019 at også fartøy fra alle kommunene i 

Vest-Finnmark som ellers oppfyller vilkårene skal få delta i det kommersielle krabbefiske øst for 26 grader øst 

(Nordkapp). Dette vil ifølge departementet innebære at 179 fartøy skal inkluderes i det kommersielle fisket i øst, og 

innebære en inntektsnedgang på 18 prosent for de som i dag er inne i dette fisket. 

Departementet peker også selv på at forslaget vil endre på de hovedprinsippene Stortinget har lagt for 

kongekrabbeforvaltningen, og at de som har størst ulemper skal ha førsteretten til å fiske. Videre peker 

departementet på at forslaget vil øke kontrollutfordringene for Fiskeridirektoratet og Kystvakten, og at økt 

deltakelse vil kunne føre til et hardere press på å beskatningen av bestanden. 

Den eneste begrunnelsen departementet har for å foreslå endringer er «at lønnsomheten i dette fisket er godt, og bør 

kunne deles på flere». Det er en sjeldent tynn begrunnelse for å foreslå så omfattende endringer. Høringsbrevet fra 

departementet framfører så mange gode argumenter mot forslaget at det burde være nok til å legge forslaget i en 

skuff. 

 

Nesseby kommune vil likevel benytte anledningen til å peke på følgende: 

 Forslaget problematiserer ikke at Troms og Finnmark er vedtatt sammenslått fra 1. januar 2020, og 

fremfører ingen begrunnelse for at man skal forskjellsbehandle fiskere fra vekstkommunene Alta og 

Hammerfest fra mer fiskeriavhengige samfunn i Nord-Troms og på Senja. Det er derfor grunn til å tro at 

man ved å flytte grensa også øker presset på deltakelse fra kommuner i Troms og potensielt fra andre 

steder langs kysten. Dersom det skjer vil lønnsomheten i kongekrabbefisket, kvalitet og eksportverdien 

svært raskt settes i spill. 

 Ved å slippe vesentlig flere fartøy inn i fisket med redusert lønnsomhet vil det kunne utløse nye krav om 

økt inntektsgrense fra andre fiskerier for å kunne delta i fisket. Vi minner om at regjeringen allerede har 

økt inntektskravet og stengt de minste fartøyene ute fra fisket. De minste båtene er de som er minst mobile 

og har minst mulighet til å slippe unna kongekrabben, og reguleringsgrep som reduserer deres mulighet for 

deltakelse må unngås 

 De distriktspolitiske konsekvensene er ikke vurdert. Kongekrabben har vært en liten, men viktig kilde til 

sysselsetting i fiskeriasamfunnene i Øst-Finnmark. Dette er kommuner som ellers har få vekstimpulser, og 

som nå også utfordres av nedbyggingen av offentlig sektor som følge av fylkessammenslåingen mellom 

Troms og Finnmark. Kommunene i Vest-Finnmark har et større tilfang av arbeidsplasser blant annet med 

bakgrunn i utbyggingen knyttet til petroleum i Hammerfest. 

 Kongekrabbepolitikken har stor betydning for sjøsamiske lokalsamfunn, noe som ikke er omtalt i 

høringsbrevet. Vi forventer forøvrig at Sametinget konsulteres om forslaget 

 

Nesseby kommune går derfor mot begge alternativer i høringsforslaget, og anbefaler at departementet ikke går 

videre med det.» 
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Votering: 

 

Jan Hansens forslag enstemmig vedtatt. 

 

 

 

Formannskapets vedtak lyder som følger: 

 

«Høringsuttalelse fra Nesseby kommune om kongekrabbeforvaltningen 

 

Under den rødgrønne regjeringen slo man fast prinsippet om en todelt forvaltning for kongekrabben, ved at man 

skulle stoppe videre spredning av kongekrabben vest for Nordkapp og at kongekrabben skulle forvaltes som en 

ressurs øst for Nordkapp. Dette veivalget baserte seg på Norges internasjonale forpliktelser til å utrydde 

introduserte arter veid opp mot at kongekrabben allerede var blitt en viktig ressurs for fiskere, industri og 

lokalsamfunn i Øst-Finnmark. Det kommersielle fisket i ble basert på at de som har den største ulempen med 

kongekrabben har førsterett til å utnytte den som ressurs. Det vil i praksis si at fiskerne med de minste fartøyene 

bosatt i Øst-Finnmark, Porsanger og Nordkapp har tilgang til krabbekvoter. Selv om det har skjedd endringer i 

kvotefastsettelse og regelverk underveis, har også dagens regjering holdt fast ved hovedprinsippene i 

kongekrabbeforvaltningen. Stortinget behandlet så seint som for to år siden en omfattende evaluering av 

kongekrabbepolitikken der man på nytt stadfestet prinsippene om todelt forvaltning og at de som har de største 

ulempene med krabben også skal ha førsteretten til å fiske. Stortingsbehandlingen i 2017 var gjenstand for en 

omfattende politisk debatt, og derfor er det svært overraskende at regjeringen sender ut forslag til omfattende 

endringer i forvaltningen etter kun kort tid, og uten at det foreligger nye momenter på bordet. 

Nærings- og fiskeridepartementet foreslår i sitt høringsbrev datert 9. juli 2019 at også fartøy fra alle kommunene i 

Vest-Finnmark som ellers oppfyller vilkårene skal få delta i det kommersielle krabbefiske øst for 26 grader øst 

(Nordkapp). Dette vil ifølge departementet innebære at 179 fartøy skal inkluderes i det kommersielle fisket i øst, og 

innebære en inntektsnedgang på 18 prosent for de som i dag er inne i dette fisket. 

Departementet peker også selv på at forslaget vil endre på de hovedprinsippene Stortinget har lagt for 

kongekrabbeforvaltningen, og at de som har størst ulemper skal ha førsteretten til å fiske. Videre peker 

departementet på at forslaget vil øke kontrollutfordringene for Fiskeridirektoratet og Kystvakten, og at økt 

deltakelse vil kunne føre til et hardere press på å beskatningen av bestanden. 

Den eneste begrunnelsen departementet har for å foreslå endringer er «at lønnsomheten i dette fisket er godt, og bør 

kunne deles på flere». Det er en sjeldent tynn begrunnelse for å foreslå så omfattende endringer. Høringsbrevet fra 

departementet framfører så mange gode argumenter mot forslaget at det burde være nok til å legge forslaget i en 

skuff. 

 

Nesseby kommune vil likevel benytte anledningen til å peke på følgende: 

 Forslaget problematiserer ikke at Troms og Finnmark er vedtatt sammenslått fra 1. januar 2020, og 

fremfører ingen begrunnelse for at man skal forskjellsbehandle fiskere fra vekstkommunene Alta og 

Hammerfest fra mer fiskeriavhengige samfunn i Nord-Troms og på Senja. Det er derfor grunn til å tro at 

man ved å flytte grensa også øker presset på deltakelse fra kommuner i Troms og potensielt fra andre 

steder langs kysten. Dersom det skjer vil lønnsomheten i kongekrabbefisket, kvalitet og eksportverdien 

svært raskt settes i spill. 

 Ved å slippe vesentlig flere fartøy inn i fisket med redusert lønnsomhet vil det kunne utløse nye krav om 

økt inntektsgrense fra andre fiskerier for å kunne delta i fisket. Vi minner om at regjeringen allerede har 

økt inntektskravet og stengt de minste fartøyene ute fra fisket. De minste båtene er de som er minst mobile 

og har minst mulighet til å slippe unna kongekrabben, og reguleringsgrep som reduserer deres mulighet for 

deltakelse må unngås 

 De distriktspolitiske konsekvensene er ikke vurdert. Kongekrabben har vært en liten, men viktig kilde til 

sysselsetting i fiskeriasamfunnene i Øst-Finnmark. Dette er kommuner som ellers har få vekstimpulser, og 

som nå også utfordres av nedbyggingen av offentlig sektor som følge av fylkessammenslåingen mellom 

Troms og Finnmark. Kommunene i Vest-Finnmark har et større tilfang av arbeidsplasser blant annet med 

bakgrunn i utbyggingen knyttet til petroleum i Hammerfest. 

 Kongekrabbepolitikken har stor betydning for sjøsamiske lokalsamfunn, noe som ikke er omtalt i 

høringsbrevet. Vi forventer forøvrig at Sametinget konsulteres om forslaget 
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Nesseby kommune går derfor mot begge alternativer i høringsforslaget, og anbefaler at departementet ikke går 

videre med det.» 

 

 

PS 52/19 Øst-Finnmark regionråd - Tilpasning til ny kommunelov 

Saksprotokoll i Ovdagoddi/Formannskapet - 22.08.2019  

Behandling: 

 

Administrasjonssjefens forslag enstemmig vedtatt. 

 

 

Formannskapets innstilling til kommunestyret lyder som følger: 

 

1. Omdanning av dagens regionråd til Øst-Finnmark Interkommunale politiske råd, Øst-Finnmarksrådet, i tråd med 

den nye kommuneloven, vedtatt 8. juni 2018, etter § 18-1 Interkommunalt politisk råd vedtas.  

 

2. Kommunestyret slutter seg til at gjeldende statutter for Øst-Finnmark Regionråd, vedtatt 26. april 1996, oppheves 

31.12.2019.  

 

3. Kommunestyret vedtar etablering av representantskap for interkommunalt politisk råd etter den nye 

kommuneloven, vedtatt 8. juni 2018, setter § 18-3 Representantskap.  

 

4. Samarbeidsavtale for interkommunalt politisk råd etter den nye kommuneloven, vedtatt 8. juni 2018, § 18-4. 

Samarbeidsavtale, godkjennes og vedtas.  

 

5. Kommunestyret gir ordfører fullmakt til å godkjenne endelig samarbeidsavtale ved mindre vesentlige endringer 

av samarbeidsavtalen. 

 

 

 

 

Møtet hevet. 


